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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Végstádiumban az egészségügy? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Bajban  az  egészségügy.  A  súlyos  szakemberhiány,  az  intézmények  alulfinanszírozottsága,  a
végeláthatatlan előjegyzési- és várólisták egyre több problémát okoznak a betegellátásban. Naponta
olvashatunk arról,  hogy szakemberhiány miatt  kórházi részleget kell  szüneteltetni vagy bezárni.
Megdöbbentő  például,  hogy  Zalaegerszegről  Ajkára  kell  utazni  a  kézsebészetre  várakozó
betegeknek.

Értesülések  szerint  az  ország  egyre  több  pontján  rogytak  térdre  a  kórházak.  2024.  januártól  a
kórházakban  már  csak  alkalmazotti  jogviszonnyal  lehet  foglalkoztatni  egészségügyi
szakdolgozókat.  Munkaerő-kölcsönzésre  vagy  egyéni  közreműködői  szerződésre  csak  kivételes
esetekben  van  lehetőség,  így  több  intézményben  nem  tudják  biztosítani  a  megfelelő  számú
szakembert, ugyanis több mint 30 ezer fő hiányzik a rendszerből!

Üdvözlendő  a  márciustól  esedékes  béremelés,  azonban  ilyen  árak,  infláció  mellett  a  súlyos
humánerőforrás-hiánnyal küzdő egészségügyben a megoldást az jelentené, ha az állami ráfordítás
nem csak az uniós átlag felét tenné ki!

A hivatalos adatok szerint több mint 26 ezren várakoznak valamilyen műtétre. A nyugat-dunántúli
régióban az országos átlagnál is siralmasabb a helyzet:  ott  az átlagos várakozási idő másfél év,
vagyis ha valaki térdprotézisre szorul, örülhet, ha 2025 nyarára kap időpontot.

A kórházak tartozása továbbra is brutális méretű: a Magyar Államkincstár adatai szerint november
végén  130  milliárd  forint  volt  a  kórházak  adóssága,  ezzel  minden  eddigi  negatív  rekordot
megdöntöttek az egészségügyi intézmények. 2024 év elején csökkent az adósság, azonban ha már
januárban 50 milliárdos tartozással indulnak az intézmények, mi várható később…?

Recseg-ropog az új ügyeleti rendszer is. Több helyen akár 40-50 km-t is kell utazni annak, aki



ellátásra  szorul,  legyen az  gyermek vagy idős  beteg.  Sajtóértesülések  szerint  azonnali  hatállyal
megvonná a Mentőszolgálat Főigazgatója a másodállásokra vonatkozó engedélyeket, ha az ügyeleti
rendszerhez csatlakozó megyékben nem jelentkezik elég mentőorvos vagy mentőtiszt a feladatokra.
Az alacsony fizetések miatt szinte mindenkinek van másodállása!

Miniszter  Úr!  A  fent  vázolt,  sajnos  közel  sem  teljes  helyzetkép  –  vagy  hívhatnánk  az
egészségügyről  felállított  diagnózisnak  is  –,  nyilván  nem új  információ  önnek,  ezért  az  alábbi
kérdésekre várom megtisztelő válaszát:

• Mit kíván tenni a Kormány azért, hogy ne duzzadjon évről évre egyre nagyobb mértékben 
a kórházak tartozása?

• Mivel próbálják az egészségügyben tartani, illetve oda csábítani a szakdolgozókat?
• Milyen konkrét lépéseket tesznek a műtéti várólisták csökkentése érdekében?

 
Várom érdemi válaszát!
 
Tisztelettel,
 
Balassa Péter
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